

■ “ဆွမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေး” ကဏ္ဍ

ယူနန်ပန်းမန်လုပ်ငန်းများ ဖြန့်မာနိုင်ငံတွင် ပန်းအလှဆင်သင်တန်းဖွင့်လှစ်

ဒီဇင်ဘာလ ၁၂-၁၄ ရက်တွင် ပထမအကြိမ် ပန်းအလှဆင်သင်တန်းကို မြန်မာနိုင်ငံ မန္တလေးမြို့ ကြွင်းတော်ယန် ကုသိုလ်ဖြစ်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်ရှိ ခန်းမဆောင်တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ သင်တန်းသား(၁၄၀)ကျော်သည် ယခုအကြိမ် ပရဟိတသင်တန်းသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို ကူမင်းကျန်ဝမ်ပန်းမန်လုပ်ငန်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ မြန်မာနိုင်ငံ မြန်မာ-တရုတ်ချစ်ကြည်ရေးအသင်း(မန္တလေး)၊ မန္တလေးမြို့ ပင်လယ်ရပ်ခြားတရုတ်နွယ်ဖွား အကူအညီပေးရေးစင်တာ၊ ကြွင်းတော်ယန် အမျိုးသမီးပရဟိတ လုပ်ငန်းအသင်း၊ ဆွမျိုးပေါက်ဖော် ကွန်ရက်တို့မှ ပူးတွဲကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

သုံးရက်ကြာ သင်ကြားခြင်းအားဖြင့်သင်တန်းသားများသည် ပန်းမန်ထားသို့နည်းပန်းစည်းထုပ်ပိုးနည်း၊ စည်းဝေးခန်းပန်းထိုးနည်း၊ အခမ်းအနားသုံး ပန်းခြင်းပြုလုပ်နည်းနှင့် ကားအလှဆင်နည်းစသည့်လက်တွေ့အသုံးကျရန် ပန်းအလှဆင်နည်းပညာများကို အခြေခံအားဖြင့် တတ်မြောက်ခဲ့သည်။ သင်တန်းသားများအနက် အသက်အငယ်ဆုံးမှာ (၁၆)နှစ်ရှိပြီးအကြီးဆုံးမှာ နှစ်(၅၀)ရှိကြသည်။

သင်တန်းသား ၉၀ရာခိုင်နှုန်းအထက်သည် ယင်းသင်တန်းမျိုးသို့ ပထမဆုံးအကြိမ်တက်ရောက်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုအကြိမ်သင်တန်းသည် အခမဲ့ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ပန်းမန်ဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများပြန့်ပွားပြီး ပန်းမန်အလှဆင်နည်း ပညာများမြှင့်တင်ကာ သင်တန်းသားများအား တတ်ကျွမ်းမှုတစ်ရပ်တတ်မြောက်စေပြီး အလုပ်အကိုင်ရရှိရန် စွမ်းရည်မြှင့်တင်စေခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကူမင်းကျန်ဝမ်ပန်းမန်လုပ်ငန်းကုမ္ပဏီလီမိတက်အထွေထွေမန်နေဂျာ ဖူချောင်းက ထိုသို့မိတ်ဆက်လိုက်သည်။

စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းအရ ရှေ့ဆက်လက်၍ ကူမင်းကျန်ဝမ်ပန်းမန်လုပ်ငန်းကုမ္ပဏီလီမိတက်သည် မြန်မာနိုင်ငံသက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာနများ၊ ပညာသင်ကြားရေးဌာနများ၊ ဒေသခံစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ စိုက်ပျိုးရေးခြံများကို အတူတကွ တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းစီမံကိန်းတွင် နည်းပညာသုတေသန ပြုခြင်းနှင့်ဖြန့်ဖြူးအသုံးချခြင်း၊ နည်းပညာသင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၊ အချောကိုင်ထုတ်လုပ်ခြင်း



စသည်များပါဝင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကူမင်းကျန်ဝမ်ပန်းမန် လုပ်ငန်းကုမ္ပဏီအနေနှင့် မြန်မာနိုင်ငံစီးပွားရေး တည်ဆောက်ရေးထံ အားထုတ်ကြိုးစားသွားမည်ဖြစ်ပြီးမြန်မာ့ပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ပိုမိုဖန်တီးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းထောက် - လျှို့ဝှက်ချင်းကျူစောက်ဖင်

“ယူနန်ပြည်နယ်ရှိ နိုင်ငံခြားသားများ”

ဩစတြေးလျကုန်သည်တစ်ဦး၏ ပန်းမန်အိပ်မက်

ဩစတြေးလျနိုင်ငံသား John Khalil၏ အလုပ်အကိုင်မှာ ယူနန်ပြည်နယ်ကျင့်ခရိုင်စွမ်းဟာ ကျေးရွာအုပ်စုတွင်ပန်းမန်စိုက်ပျိုးခြင်းဖြစ်သည်။ များပြားလှသည့် တရုတ်ပန်းမန်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ၊ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များနှင့်နည်းတူ John Khalilသည် ပန်းမန်စိုက်ပျိုးခြင်းကို တင်းတိမ်မနေဘဲ ပိုမိုများပြားအောင်၊ ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် စိုက်ပျိုးရန်ကြိုးစားပြီး ယင်းပန်းမန်များကို ကုန်စည်အဖြစ် ကမ္ဘာ့အနှံ့သို့ တင်ပို့ ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်သည်။

ကျင့်ခရိုင်ခရိုင်သည် ထိုသို့ရောင်စုံ

သော ပန်းမန်အိပ်မက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်နိုင်သည်ဟု John Khalil ခိုင်မာစွာယုံကြည်မိသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်ဖြစ်သည့် နေ့တစ်နေ့တွင် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ လင်ချီအုပ်စု၏ အလုပ်အမှုဆောင်၊ ကမ္ဘာ့တောင်ဖက်ခြမ်းတွင် အကြီးဆုံးသော ပန်းမန်စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် လက်ကားလုပ်ငန်း၏ အဆင့်မြင့် စီမံခန့်ခွဲရေးအရာရှိသည် ဩစတြေးလျနိုင်ငံမှ ယူနန်ပြည်နယ်ကျင့်ခရိုင်စွမ်းဟာကျေးရွာအုပ်စု၏ ရွာလေးသို့ လာရောက်၍ စိုက်ပျိုးရေးခြံတည်ဆောက်လိုက်သည်။ John Khalil

သည် ဤဒေသကို အလွန်နှစ်ခြိုက်ပါသည်။ ၎င်းနင်းနေသော မြေပြင်ပေါ်တွင် စိတ်ကြည်နူး ပီတိစေသောလေပြေရှိသည်။ သန့်စင်သောရေရှိသည်၊ စိတ်အားထက်သန်သောရွာသူရွာသားများရှိသည်၊ သင်းကြိုင်သောပန်းရနံ့ လည်းရှိသည်။ ထို့ပြင် အခြားသော အကြောင်းအရင်းတစ်ခုမှာ ယင်းနေရာမှ ကောင်းမွန်သော ပန်းမန်စေ့ကွက် ပတ်ဝန်းကျင်ဖြစ်သည်။

ယခုလက်ရှိတွင် ယူနန်ထွက်ရှိသောပန်းမန်များသည် တရုတ်နိုင်ငံပန်းမန်စေ့ကွက် တစ်ခုလုံး၏ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ပါဝင်လျက်ရှိနေသည်။ ကူမင်းမြို့တို့နန်ပန်းမန်စေ့ကွက်တွင် နှစ်စဉ် ရောင်းချခဲ့သော ပန်းမန်များအနက် ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကျင့်ခရိုင်မှ ထွက်ရှိခြင်းဖြစ်သည်။ ကျင့်ခရိုင်သည် “တရုတ်နိုင်ငံ၏ နံပါတ်(၁)ပန်းမန်ခရိုင်”အဖြစ် ကြီးစားနေဆဲဖြစ်သည်။

၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် လင်ချီအုပ်စုသည် ကျင့်ချင်မြို့၌ ကုန်စည်ဝယ်ယူမှုစင်တာတစ်ခုတည်ထောင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ပန်းမန်ထုတ်လုပ်ရေး စခန်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ခဲ့ပြီး ဩစတြေးလျနိုင်ငံသို့ သိန်းနှင့်ချီသော ပန်းစည်းများ တင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။ ယင်းစင်တာတည်ထောင်ပြီးသည့်အစပိုင်းတွင် အပတ်တိုင်းကျင့်ခရိုင်မှ ဩစတြေးလျနိုင်ငံသို့ ပန်းမန်အစည်း ၁-၂ သောင်းတင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ပန်းမန်တင်ပို့မှုပမာဏမှာ ၂-၃ သိန်းအထိ တိုးတက်လာနိုင်ခဲ့သည်။ ဤမျှမကဘဲ ယင်းရောင်းလိုအားသည် ဩစတြေးလျကျေးရွာ၏ ဝယ်လိုအားကို ရောင်းရလျှင် အများကြီးလိုအပ်နေသေးသည်။

စံပြုစိုက်ပျိုးရေးစခန်းကို အဘယ်ကြောင့်စွမ်းဟာကျေးရွာအုပ်စု၌ ရွေးချယ်ရသည့်အကြောင်းနှင့် စကားစပ်မိ၍ John Khalilက “ဒီနေရာမှာ သန့်ရှင်းတဲ့ ရေရှိပါတယ်။ သန့်စင်တဲ့လေထုနဲ့ စိတ်အားထက်သန်တဲ့ ရွာသူရွာသားရှိပါတယ်။ အရေးအကြီးဆုံးမှာ ဒီနေရာဟာ ကျွန်တော်တို့ ကုန်စည်ဝယ်ယူမှုစင်တာနဲ့ သိပ်နီးပါတယ်။” ထို့အတူ ယင်းနေရာကို ရွေးချယ်ရာတွင်ဒေသခံအစိုးရက ၎င်းတို့ကို အကူအညီများစွာ ပေးခဲ့သေးသည်ဟု John Khalilက သတင်းထောက်အား ထိုသို့ပြောသည်။

လက်ရှိတွင်တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပြန်ရောက်တိုင်း John Khalil မှ ပထမဦးစွာ လုပ်ဆောင်မည့် ကိစ္စတစ်ရပ်မှာ စွမ်းဟာကျေးရွာအုပ်စုသို့သွားပြီး ၎င်း၏ပန်းမန်စိုက်ခင်းကို သွားရောက်ကြည့်ရှုခြင်းဖြစ်သည်။ “ဟောကြည့်စမ်း၊ ဒီပန်းရောင်နှင့် ဆီနှင့် တို့အဝါဖျော့ရောင် နှင်းဆီတို့ဟာ တယ်လှပါလား။” ယင်းအသက်(၆၀) ကျော်သော သက်ကြီးသည် ပန်းများကို လှမ်းကြည့်၍ အလိုက်တလှဖြစ်မိသည်။

လင်ချီအုပ်စုသည် တရုတ်နိုင်ငံဈေးကွက်အပေါ် အလွန်အလေးထားသည်။ John က လက်ရှိအချိန်ဖြစ်စေ၊ အနာဂတ်ဖြစ်စေ၊ တရုတ်နိုင်ငံသည်လုပ်ငန်း၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မဟာဗျူဟာတွင် အလွန်အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍပေါင်နေသည်ဟုပြောသည်။ “ဒီနေရာမှာ သာလွန်တဲ့ ရာသီဥတုရှိတာမို့ ပန်းမန်စိုက်ပျိုးရေးအတွက် အလွန်သင့်တော်ပါသည်။ ဒီနေရာမှာ အခွင့်အလမ်းအများကြီးရှိပါတယ်။ဈေးကွက်စွမ်းအားပိုများကြီးမားလှပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ ကျွန်တော်တို့ကို ထောက်ခံအားပေးတဲ့ စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ထောက်ခံအားပေးတဲ့ အစိုးရလည်းရှိသေးတယ်။”

“တရုတ်နိုင်ငံသားတို့ဟာ ဉာဏ်ထက်မြက်လှပါတယ်။ ဒေသခံများရဲ့ ကူညီမှုအောက်မှာ ဒီစံပြစခန်းဟာ ကမ္ဘာမှာ ပထမတန်းစားဖြစ်လာဖို့ သေချာပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အုပ်စုဟာတစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ နာမည်ကျော်ကြားပြီး ဂုဏ်သိက္ခာကြီးမားလှပေမယ့် တရုတ်နိုင်ငံမှာတော့ အဆင့်အတန်းမြင့်မား တဲ့ဂုဏ်သိက္ခာမရှိသေးဘူး၊ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ဟာ တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ နာမည်ကျော်စံပြစခန်းအဖြစ် လုပ် ဆောင် ချင် ပါတယ်” ဟု Johnကပြောသည်။

သတင်းထောက် - မုံရွေးရွှေ

